

NordArt 2014

www.nordart.de



Татьяна Назаренко Tatiana Nazarenko

Russland/Russia/Россия

Geboren in Moskau. 1955–62 Surikow Kunstoberschule Moskau. 1962–68 Staatliche Moskauer Kunsthochschule VI Surikow, unter A.M. Gritzay, D.D. Zhilinskiy, V.I. Shilnikov. Seit 1966 Ausstellungen. 1969 Mitglied des Russischen Künstlerverbandes. 1969–72 Akademie der Künste der UdSSR, Studio von G.M. Korzhev. 1969 Große Italienreise. 1976 1. Preis Internat. Ausstellung in Sofia. 1978 Studienreise nach Norwegen, Internat. Kunstschule. 1982 Russische Kunst Heute, Levy Galerie, Hamburg. 1987 Silbermedaille, Akademie der Künste der UdSSR. 1988 Russische Kunst, Köln, Einladung von Peter Ludwig. 1993 Staatspreis, Ausstellung "Tatiana Day", Tretyakov-Galerie. 1998 Korrespondierendes Mitglied der Akademie der Künste von Russland. 1999 Professorin, Studio Tutorin, Surikow Staatsinstitut. 1999 Moskauer Regierungspreis. 2001 Akademie- und Präsidiumsmitglied der Akademie der Künste von Russland. 2003 "Bedeutende Künstlerin der Russischen Föderation". 2004 Goldene Medaille der Akademie der Bildenden Künste in Russland. 2008 Unabhängiger Preis "Triumph". www.nazarenkoart.ru

Born in Moscow. 1955–62 Moscow Secondary Art School of Surikov State Institute. 1962–68 Moscow State Art Institute VI Surikov, under tutors A.M. Gritzay, D.D. Zhilinskiy, V.I. Shilnikov. Since 1966 exhibitions. 1969 Member of the Artists' Union of Russia. 1969–72 Worked at the studio of the Academy of Arts (USSR) under G.M. Korzhev's guidance. 1969 Grand tour to Italy. 1972 Prize of the Leninsky Komsomol. 1976 1st prize of Intern. Exhibition in Sofia. 1978 Study trip to Norway, Intern. School of Fine Art. 1982 Russian Art Today, Levy Gallery, Hamburg. 1987 Silver Medal, Academy of Fine Arts of USSR. 1988 Russian Art, Cologne, invited by Peter Ludwig. 1993 State Prize, exhibition "Tatiana Day", Tretyakov Gallery. 1998 Corresponding member of Academy of Arts of Russia. 1999 Professor and studio tutor, Surikov State Institute. 1999 Moscow Government Prize. 2001 Academician and presidium member of Academy of Fine Arts of Russia. 2003 Distinguished Artist of Russian Federation. 2004 Golden Medal, Academy of Fine Arts of Russia. 2008 Independent Prize "Triumph". www.nazarenkoart.ru



Große Gesellschaft, 2013, Öl auf Leinwand, 100x360 cm
Big Company, 2013, oil on canvas, 100x360 cm